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Protokół 
z XXXVIII Sesji Rady Gminy Poświętne, która odbyła się w dniu 26 września 2014 roku w 

godzinach 1010-1320 w Sali konferencyjnej urzędu gminy. 
 
Ad.1. Posiedzenie otworzył i przewodniczył radny Worach Przewodniczący Rady Gminy. Powitał  
zebranych radnych, kierownictwo Urzędu Gminy, przedstawicieli Komisariatu Policji w Drzewicy, 
sołtysów, kierowników jednostek oraz zaproszonych gości,  w posiedzeniu udział wzięła również 
przedstawicielka lokalnej prasy. 
Na podstawie listy obecności ( 9 radnych w chwili otwarcia posiedzenia ) stwierdził kworum władne 
do podejmowania prawomocnych uchwał. Na sekretarza posiedzenia wybrano radnego 
Małachowskiego. 
Ad.2. Przewodniczący rady oznajmił, że poniższy porządek radni otrzymali przed sesją, pytał o uwagi. 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między  sesjami. 
5. Informacja w sprawie wykonania budżetu gminy za I półrocze 2014 roku. 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2013/2014. 
7. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy. 
8. Informacja z analizy złożonych oświadczeń majątkowych: 
- organu stanowiącego gminy, 
- organu wykonawczego gminy. 
9. Podjęcie uchwał: 
a) w sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej. 
b) w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/120/12 Rady Gminy Poświętne z dnia 28 grudnia 
2012 r. w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Poświętne” zmienionej uchwałą Nr XXIII/130/13 Rady Gminy z dnia 18 lutego 2013 r 
c) w sprawie przyznania dotacji z budżetu dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Poświętnem.                                                    
d) w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji 
e)  w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014, 
10. Interpelacje radnych. 
11. Zapytania, informacje  i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie obrad. 
- uwag nie było 
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie. 
Ad.3. Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie wniesiono. Za przyjęciem protokołu głosowano 
jednogłośnie. 
O godzinie 1020 przybył radny Kacprzak – liczba radnych wzrosła do 10. 
Ad.4 Informacje przedstawił Wójt Gminy. 
- pytań i uwag nie było. 
Ad.5. Informację przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy. Zapoznała zebranych z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi odnośnie wykonania budżetu za I półrocze 2014 roku 
- uwag i pytań nie wniesiono 
O godzinie 1030 przybył radny Kacprzak Marian – liczba radnych wzrosła do 11. 
Ad.6. Informację przedstawiła pani Duraj Sekretarz Gminy. 
- uwag i pytań nie wniesiono. 
Ad.7. Informacje przedstawił pan Dworak Komendant Komisariatu Policji w Drzewicy. Dodał, że 
pocieszającym jest to, że spada liczba przestępstw w porównaniu do roku ubiegłego. Przedstawił pana 
Michała Szczepanika nowego dzielnicowego dla terenu gminy Poświętne, zapoznał zebranych z 
zadaniami i obowiązkami dzielnicowego. W porozumieniu z Wójtem Gminy planowane jest 
utworzenie punktu kontaktowego z siedzibą w urzędzie gminy gdzie w określone dni dyżurowałby 
dzielnicowy. 
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- pan Bajerowski sołtys Dęby stwierdził, że nikt z tzw. góry nie interesuje się zwierzętami, a na 
nas nakłada się coraz to nowsze obowiązki. 

- pan Dworak K-t Komisariatu omówił procedury stosowane przy ustalaniu pochodzenia 
właścicieli zwierząt, sprawa dotyczy nie tylko psów ale również, drobiu czy krów. 

- radny Franas stwierdził, że oczekiwano dzielnicowego od dawna, podziękował za utworzenie 
etatu dzielnicowego, stwierdził, że zasadnym jest utworzenie punktu kontaktowego. 

- przewodniczący rady oznajmił, że rada docenia działania podejmowane przez komendanta na 
rzecz poprawy bezpieczeństwa. 

Ad.8. Pani Duraj Sekretarz Gminy omówiła zasady sporządzania oraz analizy oświadczeń 
majątkowych zobowiązanych do złożenia przez pracowników urzędu, dodała, że podczas analizy Wójt 
czy Przewodniczący Rady nie mogą kierować się zasadą łapaj złodzieja, ocena musi być obiektywna. 
Podczas powzięcia wątpliwości organem rozstrzygającym jest Urząd Kontroli Skarbowej. Zwróciła 
uwagę na artykuły w prasie lokalnej jakie ostatnio się ukazały oceniające opublikowane oświadczenia 
majątkowe. Dodała, że artykuły były nacechowane zjadliwością i  brakiem obiektywizmu. Gazeta nie 
miała prawa w ten sposób przeprowadzania analizy. Urząd Skarbowy dokonuje analizy przez okres 
kilku miesięcy, często prosząc o wyjaśnienia. 

- radny Worach Przewodniczący Rady przedstawił informację z analizy oświadczeń 
majątkowych radnych. 

- pani Duraj Sekretarz Gminy przedstawiła informację z analizy oświadczeń majątkowych 
pracowników urzędu zobowiązanych do złożenia oświadczenia. 

Przewodniczący Rady ogłosił dwudziestominutową przerwę w posiedzeniu. 
O godzinie 12 28 wznowiono posiedzenie. 
Ad.9.a. Projekt uchwały przedstawił Wójt. Dodał, że uchwała jest podejmowana w związku z 
koniecznością dostosowania lokalu dla osób niepełnosprawnych. Dotychczasowy lokal w szkole nie 
spełniał wymagań. Gmina oczekuje na przyznanie środków z PFRON-u ale procedury się przedłużają 
i istnieje możliwość niedostosowania obecnego lokalu na czas.  
- uwag nie było 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany siedziby obwodowej komisji wyborczej głosowało 9 
radnych – jednogłośnie.( 9 radnych obecnych w chwili głosowania ) 
Ad.9.b. Projekt uchwały przedstawił Wójt dodał, że uchwała porządkuje dotychczasowy 
regulamin, nie wprowadza żadnych zmian. Dodał, że gminę czeka w niedługim czasie 
ponowny przetarg na odbiór nieczystości. 
- uwag nie było 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/120/12 Rady Gminy Poświętne z 
dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie gminy Poświętne” zmienionej uchwałą Nr XXIII/130/13 Rady Gminy z dnia 18 
lutego 2013 r. głosowało 11 radnych – jednogłośnie. ( 11 radnych obecnych w chwili 
głosowania ). 
Ad.9.c. Projekt uchwały omówił Wójt, dodał, że kwota przeznaczona jest na zakup 
specjalistycznej pilarki dla potrzeb OSP Poświętne będącej w krajowym systemie ratowniczo 
gaśniczym. Na pilarkę OSP otrzymało dofinansowanie z Zarządu Wojewódzkiego w kwocie 
1000 zł. 
- uwag nie było 
Za przyjęciem uchwały sprawie przyznania dotacji z budżetu dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Poświętnem głosowało 11 radnych – jednogłośnie 
Ad.9.d. Projekt uchwały przedstawił Wójt dodał, że wzorem lat ubiegłych środki przeznacza 
się na dodatkowe siły Policji angażowane podczas odpustu św. Michała w celu zapewnienia 
bezpieczeństwa podczas uroczystości. 
- uwag nie było. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji głosowało 11 
radnych – jednogłośnie. 
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Obecny na posiedzeniu Komendant Komisariatu Policji w Drzewicy podziękował radnym za 
przychylność. 
Ad.9.e. Projekt uchwały wraz z omówieniem przeznaczenia zmian w budżecie przedstawiła 
pani Kośka Skarbnik Gminy. 
- uwag nie było. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2014 głosowało 11 
radnych – jednogłośnie. 
Ad.10. Nie było 
Ad.11. Pan Łumiński Komendant Gminny OSP w imieniu Zarządu OSP podziękował za 
zakup piły. Zapoznał zebranych z zastosowaniem piły. Dodał, że z zasobów OSP Poświętne 
przekazano sprzęt dla OSP Gapinin. Omówił przygotowania do zabezpieczenia 
przeciwpożarowego odpustu św. Michała. Podziękował radnym strażakom za zaangażowanie 
w działalność społeczną szczególnie organizowanie akcji krwiodawstwa. Zwrócił uwagę na 
wodę jaka znajduje się w kotłowni w budynku OSP. Poruszył kwestie związane z 
rachunkowością jaką maja prowadzić jednostki OSP, dodał, że urząd skarbowy kontroluje 
jednostki i karze mandatami. Ja jako Prezes OSP Poświętne zostałem ukarany za działalność 
społeczną kwotą 1700 zł, niektórzy maja nawet wyroki sądowe. Zaapelował do władz gminy 
o pomoc w prowadzeniu księgowości przez straże. 

- radny Franas stwierdził, że pierwszy raz się spotyka z takimi sytuacjami, pytał o 
możliwości prowadzenia takich spraw przy udziale księgowości gminnej. 

- pani Kośka Skarbnik Gminy oznajmiła, że gmina nie ma możliwości prowadzenia 
księgowości stowarzyszeń prawnych jak również personalnych. 

- Wójt Gminy oznajmił, że sprawa powinna być rozwiązana prawnie, sprawą zajmuje 
się również zarząd wojewódzki związku. 

- pan Łumiński K-t Gminny OSP stwierdził, że należy wykonać dokumentację 
obejmującą 5 lat wstecz. Koszt zatrudnienia biura rachunkowego oscyluje w granicach 
3600 zł dla jednostki. 

- radny Franas pytał czy pracownicy urzędu nie mogliby prowadzić księgowości 
strażackiej. 

- Wójt oznajmił, że obłożenie pracowników księgowości jest duże i obecnie nie ma 
możliwości prowadzenia księgowości osp przez pracowników urzędu. 

- pan Łumiński K-t Gminny OSP dodał, że gmina Sławno rozwiązała sobie problem, 
zarząd powiatowy podejmuje działania związane z rozwiązaniem tych kwestii. 

- radny Pawlik pytał czy komendant został ukarany personalnie. 
- pan Łumiński stwierdził, że został ukarany imiennie. 
- radny Pawlik stwierdził, że należy problem podzielić na przeszłość i przyszłość, rada 

powinna wygospodarować środki na uregulowanie należności. Należy zastanowić się 
co dalej. Komendant nie powinien ponosić odpowiedzialności osobiście. 

- pan Łumiński przedstawił sposoby w jakie rozwiązały ten problem inne jednostki OSP 
z terenu powiatu. 

- pani Szufladowicz sołtys Poświętnego odnośnie ostatniego festynu stwierdziła, że dla 
społeczeństwa brakuje podobnych imprez, podziękowała za wykonanie nawierzchni 
asfaltowej na ulicy Bielawskiej. 

- radny Moskwa poruszył kwestie remontu drogi powiatowej, dodał, że sołectwo 
proponuje przekazanie środków funduszu sołeckiego na remont drogi powiatowej. 

- Wójt oznajmił, że środki funduszu sołeckiego mogą być przeznaczone tylko na drogi 
gminne. 

- radny Moskwa stwierdził, że rozmawiał z radnym powiatowym, który go zapewnił, że 
znajdą się środki na dalszy remont drogi powiatowej we współfinansowaniu gminy, 
dodał, że stan nawierzchni odcinka drogi powiatowe do granicy gminy jest fatalny. 
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- Wójt oznajmił, że starostwo na rok 2015 zaplanowało remont odcinka drogi 
powiatowe w Dębie. 

- pan Łumiński poruszył kwestie związane z działką położoną w centrum Poświętnego, 
dodał, że obecny właściciel Generalna Dyrekcja Dróg obciążyła użytkowników 
olbrzymim czynszem. Dyrekcja jest zainteresowana zbyciem tego gruntu, poprosił 
Wójta i Radę o podjęcie działań zmierzających do przejęcia tych gruntów. 

- Wójt przedstawił kwestie związane z przejęciem tego gruntu, dodał, że powiat 
wystąpił z wnioskiem do dyrekcji o przejęcie tych gruntów. Przypomniał sołtysom o 
terminie składania wniosków funduszu sołeckiego. Dodał, że gmina otrzymała 
potwierdzenie akceptacji złożonego wniosku na zakup ciągnika. Rozstrzygnięto 
przetarg na przebudowę drogi wojewódzkiej od Inowłodza do Dęborzeczki. Zaprosił 
zebranych na otwarcie i poświęcenie obelisku w Dębie poświęconego kpr. pchor. 
Dawgiertowi. 

 
Ad.12. Po wyczerpaniu zagadnień przewidzianych do rozpatrzenia na posiedzeniu sesji i zakończeniu 
dyskusji o godzinie 1320 radny Worach przewodniczący rady zamknął XXXVIII posiedzenie Rady 
Gminy Poświętne. 
 
Protokołował 
        Przewodniczący Rady Gminy 
Bolesław Kośka 
                 Mieczysław Worach 
 


